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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Pintér Sándor, belügyminiszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Milyen jogszabály alapján hoztak döntést a 
szakképzési centrumok összevonásáról? Miért nem biztosítják minden tanuló számára az 
egyenlő oktatási feltételeket? " 

Tisztelt Miniszter Úr!

 
A  kormány  szeptemberi  döntése  értelmében  az  állami  intézményeknek  huszonöt  százalékkal
csökkenteni kell az energiafelhasználását. Iskolák összevonásáról ekkor még nem esett szó, csak
arról, hogy a középiskolákban 18 Celsius-fokra lehet fűteni a termeket, a műhelyeket 16 fokra. A
bejelentést  követően az országban több Szakképzési Centrumban iskolaösszevonásokat hajtottak
végre, például Kecskeméten, Debrecenben. Győrben a Bercsényi Technikum majd ezer diákjának
végül azért nem kellett költözni, mert csaknem húsz év után visszaállították a termálvízzel történő
fűtést.

A spórolást az összevont intézmények azzal oldják meg, hogy délelőtt az egyik intézmény, délután
pedig  a  másik  iskola  diákjai  tanulnak  az  épületben  váltott  időbeosztásban.  A megváltoztatott
tanrendben  35 perces  órákat  vezettek  be  5  vagy  10 perces  szünetekkel.  Az  összevonásokról  a
munkavállalók, a szülők és a diákok kihagyása nélkül született döntés.

A pandémia  időszakában  minden  iskolára  ugyanazok  a  szabályok  vonatkoztak,  most  ellentétes
szabályok érvényesek. 45 perces órák a gimnáziumokban, míg a szakképzési centrumokban a 25
százalékos előírás miatt  rövidített órák. Az összevonásokban érintett diákok nehezített feltételek
között  kell  megfelelniük  ugyanazon  elvárásoknak,  mint  azoknak  a  tanulóknak,  akik  a  rendes
tanmenet szerint készülnek a vizsgáikra. Különösen érvényes ez azokra, akik érettségi előtt állnak.
A  váltott  időbeosztás  miatt  elmaradnak  felzárkóztató,  fejlesztő,  sport,  vagy  éppen  a  nyelvi
foglalkozások.



 
Ezzel kapcsolatban kérem Miniszter urat, szíveskedjék válaszolni a következő kérdéseimre:

1. Milyen jogszabály alapján hoztak döntést a szakképzési centrumok tagintézményeinek 
összevonásáról?

2. Milyen jogszabály alapján hoztak döntést a szülőkkel, a munkavállalókkal és a diákokkal 
való egyeztetés nélkül?

3. Mivel indokolják, hogy nem biztosítják a szakképzési centrumokban részére azt a 
feltételrendszert, amit a tankerületek alá tartozó gimnáziumok megkapnak?

4. Minden tanulónak egyenlő feltételeket kell biztosítani az oktatásban. A fentiek ismeretében
hogyan biztosítják minden tanuló számára az egyenlő oktatási feltételeket?

5. Milyen törvényi rendelkezés alapján fosztják meg a tanulókat a délutáni felzárkóztató, 
fejlesztő, sport, nyelvi, zenei foglalkozásoktól? 

6. Miért okoznak hátrányt a szakképzési centrumokban tanulóinak az által, hogy 35 percre 
rövidítették a tanórákat? Mikor kapják vissza a tanulók az elvett órákat?

 
Segítő együttműködését előre is köszönöm.
Budapest, 2022. december 02.
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